
 

 

 

 

 

 



Sweater  -  Icelandic Style Sweater .  The sweater is knit bottom-up. Start by knitting the 

body and both sleeves up to the yoke. The underarm stitches of the body and the sleeves are 

transferred to pieces of scrap yarn or stitch holders and the remaining stitches of the body and the 

sleeves are combined on a circular knitting needle to form the yoke which is shaped by simple 

decreases until the neckline stitches are cast off. The underarm stitches on the body and the sleeves 

are grafted together by the Kitchener stitch. 

 

 

13 sts and 18 rows = 10 x 10 cm measured over stocking stitch using 6 mm needles.         

                        Check your tension and adjust needle size if necessary.   

Álafosslopi – 100 g 

                        Artic Exposure OR Blue Tweed  5 (5, 5, 5, 5 )  * + 1 for Turtle Neck 

                        White 2 (2, 2, 2 ,2) 

                        Indigo  1 (1, 2, 2, 2) 

 

Circular needle 40 cm 4½mm   *or double pointed needle if preferred 

                        Circular needle 40 cm 6 mm     *or double pointed needle if preferred 

                        Circular needle 80 cm 4½mm 

                        Circular needle 80 cm 6 mm   

 

stich holder and stitch markers 

 

Available Size:  S ( M , L , XL , XXL)- Chest size, length and sleeve length for each size are provided at 

the beginning of each pattern. Take account of these figures when selecting the size, you wish to 

knit. Instructions for the smallest size are given first, with the larger sizes following. If only one figure 

is given, it applies to all sizes. 

 

Chest :80 (92 ,105 ,111 ,116) cm  

Length to underarm:   40 (42, 45, 46, 48) cm  

Sleeve length to underarm:   48 (49 ,51, 52 ,52 ) cm   

 

 



Cast on 100 (116, 132, 140, 156) sts using 4½mm circular needle in golden heather and join in 

a circle .Work the rib k2, p2 ( knit , knit , purl , purl) for 7.5 cm.( about 10 rows) Change to 6mm 

needle and knit ( knit stitch ) 1 row - increase by 4 (4, 4, 4 ,4) sts evenly over the round. You will end 

up with => 104 (120, 136, 144 , 160) sts. Work chart 1 . Continue knitting in golden heather until 

body measures 40 (42, 45, 46 , 48) cm. Do not knit the last 4 (4, 5, 5,5) stiches of the last round. Set 

aside and work sleeves. 

 

Cast on 28 (28, 32, 32,32) sts using 4½mms needles in golden heather and join in a circle. 

Work the rib k2, p2 ( knit , knit , purl , purl) for 7.5 cm.( about 10 rows). Change to 6mm needles, knit 

1 row, and increase evenly spaced 4 (4, 8, 8,8) sts so you end up with =>=> 32 (32, 40, 40,40) sts. 

Work chart 1. Continue knitting in golden heather (knit sts ) and increasing by 2 stiches (1 st after the 

first st and 1 st before the last st in the  round ) and then in every 8th round, you should reach a total 

of 6 (7, 5, 6, 6) times => 44 (46, 50, 52, 52) sts. Work until sleeve measures 48 (49, 51, 52 , 52) cm. 

Place 8 (9, 11, 10 ,10 ) sts underarm on a stich holder , the remaining stiches should be  => 36 (37, 

39, 42, 42) sts. Set aside and knit the second sleeve in the same way. 

 

 

Chart1 

 

 

 

 

 



 

Chart 2 

 



 

 

 

 

Join body and sleeves with a  6mm circular needle . Place 8 (9, 11, 10 ,10) sts from the body on 

stitch holder. Knit the first 36 (37, 39, 42 , 42) sts of first sleeve, knit 44 (51, 57, 62 , 70 ) sts of the 

body (the front), place next 8 (9, 11, 10 , 10) sts on stitch holder, knit  36 (37, 39, 42,42) sts of second 

sleeve, knit 44 (51, 57, 62 , 70) sts of the body (the back) => 160 (176, 192, 208,224) sts. Work the 

yoke pattern ( chart 2)and decrease accordingly . Change to shorter circular needle when necessary. 

As soon the Yoke Pattern is finished change to 4½mm circular needle. => 60 (66, 72, 78 , 84) Knit 1 

round and decrease by 4 (6, 8, 10, 12) sts evenly spaced over the round so you end up with => 56 

(60, 64, 68, 72) sts. 

 

Work rib: k2, p2 ( knit , knit , purl , purl) for 4 cm. Bind off loosely. 

Work rib: k2, p2 ( knit , knit , purl , purl) for 20 cm. Fold Over. Bind off loosely. 

 

Graft the underarm stitches of the body and the sleeves together using the Kitchener 

stitch. Weave in loose ends.  

Wash the garment once it has been knitted. The garment should only be washed by hand in 

lukewarm water (30°C) using a mild wool detergent. Soak the garment for about 10 minutes. Rinse 

thoroughly in lukewarm water. Do not rub or wring the garment. Wrap the garment in towels and 

squeeze out as much water as possible. Do a final rinse - For a soft feel of the fabric to put fabric 

softener, hair conditioner (silicon free) or a little splash of apple cider vinegar in the final rinsing 

water. Repeat to Wrap the garment in towels and squeeze out as much water as possible by 

standing on it. Smooth the garment out on a dry towel, pull gently into shape and allow to dry. 

 

 



Melrakki 

 

Hashtag : @loparefur  #Melrakkisweater 

#loparefur #woolfox #alafoss #alfosslopi  

To be featured 😊 

Designed by ©loparefur [ www.woolfox.is ]  Anna-Sófía Vetursól 2018*updated 2019 . 

For pattern questions and help (English, Deutsch, Islandsk, Norsk or 日本語) : 

annasvintersol@gmail.com 
Check out www.woolfox.is for more of my patterns! 

For more inspirational pictures check out my instagram: www.instagram.com/loparefur/ 
   

http://www.woolfox.is/
mailto:annasvintersol@gmail.com
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http://www.instagram.com/loparefur/


 

 

 

 

 



– джемпер в исландском стиле. Джемпер вяжется снизу вверх. 

Сначала вяжутся спинка, перед и оба рукава вверх до кокетки. Затем петли подмышек 

переносятся на дополнительные спицы или на неиспользуемую нить. Оставшиеся 

петли переда, спинки и рукавов собираются вместе на круговые спицы для 

вывязывания кокетки. Кокетка формируется простыми убавками до тех пор, пока не 

закроются петли горловины. Подмышечные петли сшиваются трикотажным швом 

Kitchener. 

 

 13 п x 18 р лицевой гладью на спицах №6 = 10 см x 10 см.  

Проверьте плотность вязания перед работой, при 

необходимости откорректируйте. 

 

                         

Álafosslopi, 100 гр в мотке (100% исландская овечья шерсть, 100 м в 100 гр) 

 

                                           Artic Exposure OR Blue Tweed  5 (5, 5, 5, 5 )  * + 1 for Turtle Neck 

                                     White 2 (2, 2, 2 ,2) 

                                      Indigo  1 (1, 2, 2, 2) 

 Круговые спицы 40 см №4,5 * 

 Круговые спицы 40 см №6 * 

 Круговые спицы 80 см №4,5 

 Круговые спицы 80 см №6 

 Маркеры для петель и булавки для снятых петель 

 

 S (M, L, XL, XXL) – размер по груди. Длина всего джемпера и длина рукавов для 

каждого размера указаны в начале описания каждого узора. Обратите внимание на эти 

замеры, когда выбираете размер джемпера для вязания. Инструкции для 

наименьшего размера даются сначала, затем следуют другие размеры в порядке 

возрастания. Если дано только одно число, оно используется для всех размеров. 

 

   Грудь: 80 (92, 105, 111, 116) см 

   Длина джемпера до подмышки: 40 (42, 45, 46, 48) см 

   Длина рукава до подмышки: 48 (49, 51, 52, 52) см 

 



 

Описание работы. 

На круговые спицы №4,5 набрать 100 (116, 132, 140, 156) петель 

основным цветом, замкнуть в круг. Вязать резинку 2 лиц.п., 2 изн.п. примерно 10 

рядов или 7,5 см. Перейти на спицы №6 и лицевую гладь, равномерно прибавив 4 (4, 

4, 4, 4) петли. Тогда получится 104 (120, 136, 144, 160) петель на спицах. Далее вязать 

узор по схеме Chart 1. Далее продолжить вязать лицевой гладью основным цветом, 

пока длина изделия не достигнет 40 (42, 45, 46, 48) см. Не провязывать последние 4 (4, 

5, 5, 5) петель в последнем ряду. Работу отложить.  

 

На круговые спицы № 4,5 набрать 28 (28, 32, 32, 32) петель основным цветом и 

замкнуть в круг. Вязать резинку 2 лиц.п., 2 изн.п. около 10 рядов или 7,5 см. Перейти на 

спицы №6 и лицевую гладь, равномерно  прибавив 4 (4, 8, 8, 8) петель. Таким образом, 

на спицах получилось 32 (32, 40, 40, 40) петель. Далее вязать узор по схеме Chart 1. 

Далее продолжить вязать лицевой гладью основным цветом, прибавив 2 петли (1 

после первой петли ряда и 1 перед последней петлей ряда). Делать такие прибавки в 

каждом восьмом ряду 6 (7, 5, 6, 6) раз. Общее число петель теперь 44 (46, 50, 52, 52). 

Далее продолжить вязать без прибавок, пока длина рукава не достигнет 48 (49, 51, 52, 

52) см. Разместить 8 (9, 11, 10, 10) петель подмышки на дополнительную спицу. 

Осталось 36 (37, 39, 42, 42) петли. Отложить и связать второй рукав аналогично. 

 

 

Chart1 

 

 

 

 

 

 



 Chart 2 

 



 

 

 

Объединить петли переда, спинки и рукавов на круговые спицы №6. 

Поместить 8 (9, 11, 10, 10) петель переда на дополнительную спицу. Провязать первые 

36 (37, 39, 42, 42) петель первого рукава. Затем провязать 44 (51, 57, 62, 70) петель 

переда. Поместить следующие 8 (9, 11, 10, 10) петель на дополнительную спицу. 

Провязать 36 (37, 39, 42, 42) петель второго рукава. Провязать 44 (51, 57, 62, 70) петель 

спинки. Итого = 160 (176, 192, 208, 224) петли на спицах. Вязать узор кокетки по схеме 

Chart 2 и убавлять соответственно схеме. Перейти на более короткие круговые спицы 

при необходимости. После окончания узора Chart 2 перейти на круговые спицы №4,5. 

Должно получиться 60 (66, 72, 78, 84) петли. Провязать один ряд, убавляя равномерно 

4 (6, 8, 10, 12) петель. Остается  56 (60, 64, 68, 72) петли на спицах. 

 

Вязать резинку 2 лиц.п. х 2 изн.п. 20 см. Согнуть горловину пополам внутрь 

и прикрепить свободно в нескольких местах, чтобы горловина не выворачивалась 

наружу. Петли горловины закрыть свободно.  

 

Сшейте вместе петли подмышек на рукавах и переде/спинке с 

помощью шва Kitchener.  Спрячьте концы нитей. Постирайте джемпер на руках в 

прохладной воде (30 градусов) с мягким моющим средством. Дайте стечь воде в 

течение 10 минут. Не выворачивайте и не скручивайте джемпер. Заверните джемпер в 

махровые полотенца и выжмите как можно больше воды. Прополосните в последний 

раз со смягчителем, кондиционером для волос (без силиконов) или с небольшим 

добавлением яблочного уксуса. Снова промокните полотенцами, а затем попробуйте 

выжать как можно больше воды, встав на джемпер. Разложите джемпер на сухом 

полотенце, придайте правильную форму и позвольте высохнуть. 
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